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Aj náš kraj teraz zdobia 
rozkvitnuté ovocné stromy 
a žlté polia repky. Je to 
najkrajšie obdobie v roku. 
Aspoň pre mňa je koniec 
apríla a začiatok mája 
naozaj tým najpôsobi-
vejším. Navyše, o pár dní 
určite pribudnú v meste 
a v obciach vyzdobené 
máje, aj keď teraz, v čase 
pandémie, bez tradičných 
spoločných májových 
stretnutí s pesničkami. 
Skôr sme ako jednotlivci 
či rodiny odkázaní 
na prechádzky okolitou 
prírodou, kde sa zdržujeme 
častejšie ako inokedy, 
lebo sa v čase pandémie 
„nabíjame“ imunitou 
a slnkom. Pri pohľade 
na popukanú zem si však 
ťažko povzdychneme. 
Všetko by bolo krajšie 
a zelenšie, keby nám tam 
hore nadelili vody viac. 
Verme, že predpovede 
počasia na tento týždeň 
budú vychádzať a tak, ako 
nám bude pribúdať počet 
kvapiek blahodarnej vlahy, 
tak nám bude ubúdať aj 
počet chorých... Prajme si 
to úprimne všetci.
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Nemocnica 
Bánovce 

začala 
komerčné 
testovanie 

na Covid-19
viac na 6. strane

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Počas pandémie 
nemáme zatiaľ 
v regióne zvýšenú 
kriminalitu ani 
domáce násilie

V Bánovciach 
spadli unikátne 
meteority! 
Pomôžte ich nájsť!

Prihlášky 
na gymnázium 
a SOŠ strojnícku 
do 15. mája

Sucho je nielen v  Bánovskom 
okrese, ale aj na  väčšine územia 
republiky. A  práve našich poľno-
hospodárov chválili na  najvyšších 
miestach za  ich najlepšie výnosy 
plodín na Slovensku. V tomto roku 
to bude pravdepodobne inak. Aká je 
situácia na  poliach nášho regiónu, 
sme zisťovali u  kompetentných 
v  Regionálnej poľnohospodárskej 
a  potravinárskej komory Bánovce 
nad Bebravou, ktorá združuje 12 
potravinárskych f iriem a  agro-
podnikov, ktoré obrábajú celkom 
12  213,7 ha pôdy okresu. „Ozimné 
plodiny na  jeseň 2019 boli zasiate 
v agrotechnických termínoch prevažne 
v optimálnych podmienkach. Repka 
ozimná vchádzala do zimy v dobrej 
kondícii prevažne v  celom regióne 
Bánovce nad Bebravou. Dnes je repka 
vystavovaná neustálym stresom. 
Deficit zrážok a nočný mráz atakuje 
repku každý deň. Ozimné obilniny 
stihli v  priebehu mesiacov október 
a  november odnožiť. Nakoľko zima 
2019/2020 neukázala svoju pravú 
tvár, obilniny vegetovali po celú zimu, 
čo malo negatívny dopad na ich zdra-
votný stav. U  ozimných pšeníc sme 
zaznamenali zhadzovanie odnoží, 
čo je tiež veľmi zlý signál pre výšku 

produkcie. Zima bola nadpriemerne 
teplá, bez akýchkoľvek snehových 
zrážok. Zrážky, ktoré aj boli, neboli 
snehové ale dažďové, spôsobili utlá-
čanie pôdy, voda stiekla po povrchu 
a neprenikla do hĺbky. V mesiacoch 
január a február padlo okolo 70 mm 
zrážok“, hodnotí mimoriadne suchú 
zimu Ľuboš Podoba, predseda pred-
stavenstva Regionálnej poľnohos-
podárskej a potravinárskej komory 
Bánovce nad Bebravou. Okrem toho 
ozimné porasty boli vo veľkej miere 
napadané hrabošom poľným, ktorý 
spôsobuje veľké škody aj v  súčas-
nosti. Nielen na nosných plodinách, 
ale aj na  viacročných krmovinách. 
Ďalšie škody sú spôsobené zničením 
a  udupaním poľnohospodárskych 
plodín zverou, hlavne diviakmi, 
jeleňmi a danielmi. 

A suchá zima pokračovala ešte 
suchšou jarou: „Jačmeň jarný sme 
siali v marci, keď bolo chladné počasie 
s  častými nočnými mrazmi. Zasiate 
jariny v  dôsledku sucha a  zimy sú 
medzerovité a  poškodené mrazom. 
Niektoré parcely nie sú vzídené 
do  dnešného dňa. Nakoľko zrážky 
v našom kraji sa stále neočakávajú, 
problém sa prehlbuje. Tieto škody 
sú nezvrátiteľné, čo sa určite prejaví 

na  ich výnosoch a  kvalite. Chladné 
a suché počasie v apríli spolu s noč-
nými a  rannými mrazmi spôsobili 
v  niektorých oblastiach vymrznutie 
cukrovej repy. Do  dnešného dňa sa 
škody odhadujú od 10 do 30 percent. 
Poľnohospodári čakajú na  každú 
kvapku vody, lebo každý ďalší deň 
sucha nás oberá o nemalú časť úrody. 
Sme v  očakávaní, či koncom apríla 
a v priebehu mája bude zrážok viac 
a  hlavne skončia aj nočné a  ranné 
mrazy, ktoré spôsobujú veľké škody 
a komplikujú aj aplikáciu pesticídov 
a hnojív,“ dodáva Ľuboš Podoba.

Toľko informácie od  poľno-
hospodárov. Deficit vlahy v  našom 
regióne potvrdil aj Slovenský hyd-
rometeorologický ústav, konkrétne 
RNDr. Pavel Faško, CSc., vedecko-
-technický pracovník pre meteoro-
lógiu a klimatológiu SHMÚ, ktorého 
redakcia požiadala o  vyjadrenie 
k okresu Bánovce nad Bebravou: „Vo 
vašom priestore, podobne ako inde 
na Slovensku je výrazný nedostatok 
zrážok. V období od 11. marca do 23. 
apríla tohto roka predstavuje deficit 
atmosférických zrážok prevažne 40 až 
60 mm, v niektorých oblastiach aj viac. 
Aktuálne sucho v Trenčianskom kraji 
môžeme hodnotiť ako mimoriadne, 
prípadne až extrémne. Ak by sme to 
hodnotili z celoslovenského hľadiska, 
tak Trenčiansky kraj je niekde medzi 
viac a menej zasiahnutými regiónmi 
Slovenska.“ 

Vo februári tohto roka síce 
pršalo v  našom kraji tak výdatne, 
že nám hrozili na  riekach Bebrave 
a Radiši povodne. Ako vidieť, nesta-
čilo to. K  tejto otázke Pavel Faško 
povedal: „Táto vlaha bola určite 
dôležitá na  začiatku aktuálneho 

suchého obdobia. Lenže málo zrážok 
trvá už veľmi dlho a prechodne je cez 
deň aj dosť teplo, takže v niektorých 
týždňoch apríla dosahuje potenciálny 
výpar aj viac ako 20 mm. Netreba 
zabudnúť aj na to, že rastliny postu-
pujú do  pokročilejších vegetačných 
fáz a  čerpajú tiež stále viac vlahy. 
Toto všetko prispievalo k stupňovaniu 
sucha.“

K l i m a t o l ó g  p o r o v n á v a l 
Bánovský okres aj s  inými okresmi: 
„Pri hodnotení deficitu atmosféric-
kých zrážok, ktorý vstupuje do analýz 
týkajúcich sa meteorologického 
sucha, konštatujeme, že napríklad 
v Prievidzi dosiahol úhrn atmosféric-
kých zrážok za obdobie od 11. marca 
do 23. apríla 8 mm, čím tam v tomto 
období vznikol deficit zrážok 51 mm, 
takže tam za týchto vyše šesť týždňov 
chýbalo viac ako 50 litrov vody zo 
zrážok každému metru štvorcovému 
pôdy. Pre porovnanie, v  Oravskej 
Lesnej, približne v rovnakom období, 
dosiahol úhrn atmosférických zrážok 
20 mm, ale pretože tam v normálnych 
podmienkach v tomto ročnom období 
býva viac zrážok, tak sa tam vytvoril 
deficit zrážok až 90 mm. A  niečo 
priaznivejšie čísla vykazujú naprí-
klad Piešťany, kde v  období od  11. 
marca do 23. apríla napršalo 10 mm 
zrážok, čím sa tam vytvoril v  tomto 
období deficit zrážok 39 mm.“

Po takmer dvoch mesiacoch bez 
zrážok nám meteorológovia na tento 
celý týždeň „sľubujú“ dážď. Podľa 
predpovede to však budú skromné 
zrážky, najviac by malo pršať v piatok 
1. mája. Všetci, poľnohospodári 
i  záhradkári, budeme však vďační 
za každú kvapku vody. 

 Text a foto: Alena Borszéková

Lavičky pre 
seniorov ako dar 
mestu od školy 
a domácich firiem

Naše polia, záhrady, lesy i lúky prežívajú tiež veľmi 
kritické obdobie. Nielen naše ľudské zdravie. 

Extrémne suchá zima a jar bez zrážok spôsobili už 
teraz škody. Celý apríl musíme intenzívne polievať 
zeleninu v záhradách, ak chceme aby sa nám vôbec niečo 
urodilo. Pohľad z diaľky na polia, ktoré práve v tomto 
období zdobia sýtožlté lány repky, je síce pestrofarebne 
optimistický, ale zdanie klame...

Zima bez snehu a suchá jar nás oberajú o úrodu
Čakáme na každú kvapku vody
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Rozhovor s Dankou Adámikovou, preventistkou Policajného zboru

 Zaznamenalo Krajské 
riaditeľstvo PZ zvýšený 
výskyt kriminality a domá-
ceho násilia v  posledných 
týždňoch, keď je veľa rodín 
nútených byť doma? 

Podľa našich štatistík 
pri porovnaní s rokmi 2018 
a 2019 za rovnaké obdobie 
neevidujeme za  Krajské 
riaditeľstvo PZ zvýšený 
nárast domáceho násilia. 
Tá istá situácia je aj v okrese 
Bánovce nad Bebravou.
 Ktorých protiprávnych 
konaní v  čase karantény 
bolo najviac?

Počas karanténnych 
opat rení  pol íc ia  r ieš i 
najčastejšie práve dodržia-
vanie opatrení hlavného 
hygienika, ako je pohyb 
na verejnosti bez prekrytia 
horných dýchacích ciest, 
porušenie zákazu otvorenia 
prevádzok a  porušenia 
lekárom stanovenej karan-
tény. Inak je kriminalita 
v  porovnaní s  rovnakým 
obdobím posledných dvoch 
rokov na tej istej úrovni.
 Čím je domáce násilie 
charakteristické? 

Domáce nási l ie  je 
špecifické najmä vysokou 
latentnosťou. Zväčša sa deje 
za  zatvorenými dverami 
a  veľa ľudí, s  ktorými sa 
stretávame, ani netuší, že 
napríklad suseda môže byť 
týraná. A na druhej strane 
ale obete akoby súcitili 
s  tyranom, či už z  dôvodu 
f inančnej a lebo citovej 
závislosti na  ňom a  v  tom 
prípade si nepripúšťajú, že 
je na nich páchané násilie. 
Skôr to vnímajú ako svoj 
„zaslúžený trest“. A  tu je 
kameň úrazu. Je veľmi ťažké 

dokazovať, že obeť je naozaj 
obeť, keď ona sama nemá ten 
pocit alebo si nepripúšťa, že 
jej niekto ubližuje.
 Veľa prípadov domáceho 
násilia nepoznáme... Ako 
môžu pomôcť príbuzní 
žijúci mimo rodiny, susedia, 
priatelia?

Určite si viac všímať 
ľudí okolo seba. Je napríklad 
nápadné, keď žena nosí aj 
v  horúčavách dlhý rukáv 
a lebo slnečné okuliare 
v  daždi alebo v  tme. Tiež 
výhovorky, že modriny si 
spôsobila sama a  rozpráva 
pritom rôzne vymyslené 
scenáre. V prípade, že v nie-
ktorej rodine je počuť často 
plač a hádky a vzbudzuje to 
napríklad u susedov podo-
zrenie z domáceho násilia, 
odporúčame kontaktovať 
políciu (ak sa obávate o svoj 
život alebo zdravie, tak ano-
nymne). Za  podozrivú 
situáciu je možné považovať 
aj to, keď napríklad dcéra, 
ktorá mala veľmi dobrý 
vzťah s  rodičmi, ich zrazu 
prestane bezdôvodne kon-
taktovať. Totiž niektorí agre-
sori zakazujú obeti kontakt 
s okolitým svetom, vrátane 
príbuzných z  dôvodu, aby 
ich akýmkoľvek spôsobom 
neprezradili.
 Veľa ľudí, najmä žien, 
nenájde odvahu obrátiť sa 

na políciu. Môžu si pomôcť 
aj samy? Na koho by sa ešte 
mohli obrátiť?

Môj názor je, že pokiaľ 
budú bývať obeť a  agresor 
v  spoločnej domácnosti, 
neviem si predstaviť, že 
by si dokázala pomôcť 
sama. V  každom prípade 

pri domácom násilí odpo-
rúčam kontaktovať políciu. 
Ak však obete z  nejakého 
dôvodu nechcú riešiť svoju 
situáciu podaním ozná-
menia, existujú v  našom 
kraji aj iné linky pomoci, 
a ko sú Luna, Jazmín, 
Fórum, Čakanka, Orchidea 
a  Aliancia žien Slovenska. 
( P o z n a m k a  r e d a k c i e : 
kontakty uvádzame v samo-
statnej tabuľke).
 Vie polícia zaručiť týranej 
osobe, ak nahlási domáce 
násilie polícii, že ju nejako 
ochráni, ak sa nedokáže, 

resp. dokáže vina, keď sa 
násilníci vrátia domov?

Zákon o  Policajnom 
zbore oprávňuje políciu 
v ykázať zo spoločného 
obydlia s ohrozenou osobou 
osobu, u  ktorej možno 
n a   z á k l a d e  z i s t e nýc h 
skutočností očakávať útok 

na  život, zdravie, slobodu 
alebo zvlášť závažný útok 
na  ľudskú dôstojnosť ohro-
zenej osoby, najmä vzhľadom 
na  predchádzajúce takého 
útoky; súčasťou vykázania 
zo spoločného obydlia je 
aj zákaz vstupu vykázanej 
osobe do spoločného obydlia 
počas 10 dní od  vykázania. 
Policajt je oprávnený vykázať 
zo spoločného obydlia takúto 
osobu aj počas jej neprí-
tomnosti. Počas vykázania 
zo spoločného obydlia je 
vykázaná osoba povinná 
nepribližovať sa k ohrozenej 
osobe na vzdialenosť menšiu 
ako 10 metrov. Útvar Poli-
cajného zboru preveruje 
dodržiavanie vykázania zo 
spoločného obydlia.
 Dá sa nejako predchádzať 
domácemu násiliu? Ako 
odborníčka na  prevenciu, 
viete poradiť, aby v  rodine 
nedochádzalo k týraniu part-
nerov či zverenej osoby?

Odporúčam zbystr iť 
pozornosť už pri výbere part-
nera (zložiť tzv. ružové oku-

liare). Už prvý neprimeraný 
výbuch hnevu partnera by 
mal byť varovným signálom. 
A  keď už sa domáce násilie 
v rodine vyskytuje, je dobré 
si uvedomiť, že nikto nie je 
povinný znášať utrpenie, či 
už psychické, fyzické alebo 
ekonomické (napr í k lad 
bezdôvodné v ydeľovanie 

peniazmi). Nie je možné oča-
kávať, že agresor sa niekedy 
zmení a  preto treba konať. 
Na to však musí obeť veľakrát 
nabrať odvahu. V  každom 
prípade je tu polícia pre 
občana a naozaj sa snažíme 
pristupovať k  obeti domá-
ceho násilia citlivo.

 Alena Borszéková

M noho rodín je doma už jeden a pol mesiaca. Opatrenia proti šíreniu koronavírusu sa dotkli nielen rodín so školopovinnými deťmi, ale 
aj bezdetných partnerov, ktorí do práce nechodia. Celoštátnymi médiami prebehla vlna informácií o tom, že sa zvyšuje kriminalita 

a domáce násilie. Aká je situácia v našom kraji a okrese, sme zisťovali u tých najpovolanejších. Na všetky otázky nám veľmi ochotne odpovedala 
mjr. Danka Adámiková, vedúca oddelenia komunikácie a prevencie Krajského riaditeľstva Policajného zboru v Trenčíne.

Počas pandémie nemáme 
v regióne zvýšenú kriminalitu 
ani domáce násilie

Kontakty na linky pomoci
LUNA, n. o., Bezpečný ženský dom – zariadenie 

núdzového bývania pre ženy zažívajúce násilie a  ich 
deti, ktorým sú poskytnuté sociálne služby pobytovou 
formou, psychologické poradenstvo, krízová inter-
vencia, a právne poradenstvo, sprevádzanie na súd alebo 
políciu. Tel. kontakt: 0908 466 100, e-mail: bzdluna@
gmail.com

LUNA, n. o., Poradenské centrum - obetiam domá-
ceho násilia je poskytovaná odborná pomoc, krízová 
intervencia, sociálne poradenstvo (základné, špeciali-
zované), psychologické a právne. Nepretržitá krízová 
linka 0918 312 908, e-mail: poradnaluna@gmail.com

JAZMÍN – poskytuje poradenskú činnosť 
od 7.00 do 15.00 na tel. 046/519 8530 a 046/519 8531, 
0905 342 880, taktiež poskytuje krízové ubytovanie pre 
týrané osoby, kontaktovať v  tomto prípade je možné 
nepretržite na uvedenom mobilnom čísle

FÓRUM pre pomoc starším – národná sieť 
poskytuje poradenstvo, konzultácie cez bezplatnú 
celoslovenskú telefonickú Senior linku ohľadne rizi-
kových situácií pre občana, hlavne pri porušení práv, 
pri zneužívaní nekalými praktikami, pri násilí a týraní, 
0800 172 500 nonstop

ČAKANKA – krízové centrum ochrany a podpory 
obetí násilia v rodinách, poskytuje útočisko a odbornú 
pomoc vrátane ubytovania pre týrané ženy, 042/436 
1006, kcentrum@považska-bystrica.sk

ALIANCIA žien Slovenska – poskytuje obetiam 
domáceho násilia sociálne, právne a  psychologické 
poradenstvo, asistenciu a pomoc, 0903 519 550 v čase 
od 9.00 do 17.00 hod. v pracovné dni, e-mail aliancia-
zien@alianciazien.sk

ORCHIDEA – poskytuje psychologické a sociál-
ne poradenstvo počas pracovných dní od  8.00 – 
15.30 hodiny, kontakt 0911  208  126, 0911  208  129, 
0903 208 125.

D. Adámiková vpravo

Policajti museli použiť zbraň
Vyšetrovateľ OR PZ 

Bánovce nad Bebravou 
obvinil z  trestného činu 
útoku na verejného činiteľa 
formou spolupáchateľstva 
mužov vo veku 34 rokov, 
30 rokov a 17-ročného mla-
distvého, všetci z  okresu 
Bánovce nad Bebravou. 
Šestnásteho apríla vyko-
návala hliadka OO PZ 
hliadkovú činnosť a  kon-
trolu opatrení súvisiacich 
s  ochorením COVID-19 . 
Pred jedným z  rodinných 
domov v obci Rybany upo-
zornila tri osoby na povin-
nosť nosenia rúšok. Jedna 
z  nich uvedenú v ýzvu 

opakovane neuposlúchla. 
Hliadka preto vyzvala túto 
osobu k preukázaniu totož-
nosti. Tá mala odmietnuť 
p r e u k á z a ť  d o k l a d o m 
totožnosti a mala zosmieš-
ňovať policajnú hliadku. 
Osobe bolo oznámené, že 
v zmysle oprávnení zákona 
o  Policajnom zbore bude 
za účelom zistenia jej totož-
nosti predvedená na útvar 
PZ. Pri pokuse o  jej pred-
vedenie mala osoba klásť 
aktívny odpor, pričom mala 
fyzicky napádať policajtov. 
Počas služobného zákroku 
z  rodinného domu vyšlo 
viacero osôb, ktoré taktiež 

mali fyzicky napádať zakro-
čujúcich policajtov. Policajti 
použili proti tejto agre-
sívnej skupine aj hrozbu 
zbraňou, ktorú napádajúce 
osoby mal i ignorovať . 
Od protiprávneho konania 
upustili až po  príchode 
ďalších policajných hliadok. 
Obvinení muži boli už 
v minulosti trestne stíhaní 
za  násilnú a  majetkovú 
trestnú činnosť. V prípade 
preukázania viny im hrozí 
za  uvedený skutok trest 
odňatia slobody na jeden až 
päť rokov. 

Tlačová správa 
 KR PZ Trenčína

Mesto Bánovce nad Bebravou ozna-
muje občanom, že aj v  nasledujúcich 
týždňoch bude prebiehať čistenie miest-
nych komunikácií podľa spracovaného 
harmonogramu. Žiadame majiteľov 
motorových vozidiel, aby v danom ter-
míne dočasne preparkovali svoje autá 
mimo uvedených ulíc a umožnili prístup 
mechanizmom údržby na  dôsledné 
v yčistenie komu ni k áci í  v ráta ne 
parkovísk. Ďakujeme za  pochopenie 
a ústretovosť. 

Harmonogram čistenia ulíc pre 
18. týždeň: v pondelok 27. apríla - Mila 
Urbana, Janka Krá ľa, Murgašova, 
v utorok 28. apríla – Farská, Bernolákova, 
K štadiónu, J. Kačku, Ľ. Podjavorinskej, 
v stredu 29. apríla – Vajanského nábrežie, 

Sasinkova, Jána Bottu, Ferka Urbánka, 
parkovisko pred mestskou halou, vo 
štvrtok 30. apríla - 9. mája, Paľkovičova, 
Radlinského, v piatok 1. mája – je štátny 
sviatok, čistiť sa nebude, v sobotu 2. mája 
- K Zornici, Textilná, Trenčianska cesta 
pred RD, Družstevná, SNP, Mlynská, 
v  nedeľu 3. mája - Hviezdoslavova + 
parkovisko, J. Jesenského, A. Kmeťa, 
Záfortňa.

Harmonogram čistenia sa týždenne 
aktualizuje a v prípade nepredvídateľných 
okolností sa môže meniť.  V 19. týždni by 
sa predbežne mali čistiť ulice: v pondelok 
4. mája - J. G. Tajovského, J. Matušku, 
K nemocnici, v utorok 5. mája – ulica 5. 
apríla, Cibislavská, K priehrade...

  (Oznam MsÚ)

Čistenie komunikácií v 18. týždni
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Doručovanie rozhodnutí k daniam a poplatkom

Pomôžte s bezhotovostnou 
úhradou seniorom

Mesto Bánovce nad Bebravou 
oznamuje všetkým obyvateľom mesta 
a  mestských častí, taktiež podnika-
teľom, ktorí majú na  území mesta 
svoje prevádzky, že v  súčasnej dobe 
prebieha doručovanie rozhodnutí 
o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a  drobné stavebné odpady 
a  rozhodnutí o  miestnych daniach 
z nehnuteľností a za psa prostredníc-

tvom kuriérov mesta priamo do ich
poštových schránok. Oby vatelia 
a podnikatelia majú možnosť uhradiť 
vyrubené čiastky jednorazovo alebo 
formou splátkového kalendára, ktorý 
môže byť uvedený v  rozhodnutí. 
Pokiaľ splátkový kalendár nie je 
uvedený v  rozhodnutí, je poplatník 
povinný čiastku uhradiť jednorazovo, 
najneskôr do 30. júna 2020.

Žiadame občanov, aby v súčasnej 
situácii využili prednostne platbu 
formou bezhotovostného styku (cez 
internet, mobil a  pod.) a  pomohli 
s takouto úhradou najmä príbuzným 
- seniorom. Cieľom je v zmysle stále 
platných preventívnych opatrení 
zabrániť  zhromažďovaniu ľudí 
v  pokladni mestského úradu. Ďaku-
jeme za pochopenie. (Oznam MsÚ)

Do prvého ročníka 
sa zapísalo 257 detí

V Gabore už tiež 
majú po závodnej 
dovolenke

Zápis do  1. ročníka 
základných škôl v  meste 
Bánovce nad Bebravou 
sa uskutočnil na  základe 
porady riaditeľov škôl 
v  termíne od  21. do  22. 
apríla 2020. Rodičia budú-
cich prvákov si mohli zistiť 
dôležité informácie o zák-
ladnej škole, ktorú bude 
ich dieťa navštevovať pro-
stredníctvom internetovej 
stránky každej školy. Zapí-
sané mali byť deti, ktoré 
v  čase nástupu dovŕšili 
šesť rokov a boli primerane 
duševne a telesne vyspelé. 
V  meste sú počty zapí-

saných detí nasledovné: 
ZŠ Duklianska 86 detí, 
ZŠ Školská 30 detí, ZŠ 
Partizánska 70 detí, ZŠ 
Komenského 30 detí a ZŠ 
Gorazdova 41 detí. Toto sú 
údaje po zápisoch. Koľko 
z detí skutočne do prvého 
ročníka nastúpi, budeme 
vedieť až v septembri, pre-
tože môžu nastať odklady 
plnenia povinnej školskej 
dochád z k y,  pr ípad ne 
rodičia detí sú v  zahra-
ničí, alebo sa do začiatku 
n o v é h o  š k o l s k é h o 
roka presťa hujú inde 
za prácou. (MsÚ) 

Spoločnosť Gabor, 
z ávod v  Bá novciach 
nad Bebravou obnovil 
výrobu obuvi po  nece-
lých štyroch týždňoch. 
V ý r o b a  p o k r a č u j e 
za dodržiavania všetkých 
bezpečnostných opatrení, 
ako sú povinná ochrana 
r ú škom,  dez i n fekc ia 
rúk i  zariadení, meranie 
teploty a pod. Doma boli 
takmer všetci zamest-
nanci od 25. marca do 17.
apríla, okrem niekoľkých 
pracovníkov logist iky 
a fi nančného a personál-
neho oddelenia. Ďalšie 
i n for mác ie  posk y tol 
redakcii Bánovské noviny 
Juraj Vodička, konateľ 

s p o l o č n o s t i  G a b o r : 
„Bánovský závod má 1347 
zamestnancov, z  toho je 
108 na materských a rodi-
čovských dovolenkách, 
t .j. „aktívnych“ 1239. 
Výpadok od  25. marca 
do 3. apríla mali zaplatené 
ako náhradu mzdy v plnej 
výške, od 6. do 17. apríla 
sme čerpali celozávodnú 
dovolenku.“ Potvrdil, že 
spoločnosť neplánuje 
p r e p ú š ť a ť ,  n a k o ľ k o 
majú aktuálnu kolekciu 
pokrytú objednávkami. 
Na spoločnosť sa vzťahuje 
štátna pomoc, v  súčas-
nosti vedenie spoločnosti 
rozsah jej využitia posu-
dzuje.  (ab)

LKW Komponenten 
obnovil produkciu

Viaceré  bá novské 
firmy mali pozastavenú 
výrobu a ľudia boli doma. 
Zisťovali sme u niektorých 
fi riem, aká je situácia, či sa 
neplánuje prepúšťanie. Zo 
spoločnosti LKW Kom-
ponenten sme dostali túto 
informáciu od  konateľa 
Thomasa Hayera: „MAN 
L K W  K o m p o n e n t e n , 
s.r.o., má momentálne 
okolo 300 zamestnancov. 
Z  dôvodu koronavírusu 
sme museli v krátkej dobe 
prerušiť od 27. marca 2020 
výrobnú činnosť. Prvé tri 
dni boli naši zamestnanci 
vyplácaní podľa kolek-
tívnej zmluvy a následne, 
až do  Veľkej noci čerpali 
celozávodnú dovolenku. 

Počas týchto dní sme spolu 
s malým krízovým štábom 
zaviedli  bezpečnostné 
opatrenia a nastavili pra-
vidlá k  zníženiu rizika 
infekcie. Po  Veľkej noci 
sme opätovne ,  avšak 
so zníženým objemom, 
obnovili produkciu. Vďaka 
doterajšej fl exibilite našich 
zamestnancov sme až 
na  leasingových pracov-
níkov nemuseli doposiaľ 
pristúpiť k systematickému 
prepúšťaniu. Nakoľko sa 
naše zákaznícke závody 
pomaly znovu vracajú 
do  práce, môžeme aj my 
vyťažiť našu výrobu, hoci 
nevieme na  akej úrovni 
bude v  najbližších mesia-
coch dopyt.“  (ab)

Lavičky ako dar od školy a firiem

V dnešnej mimoriadnej 
dobe, keď mesto, ako aj iné 
samospráv y, prichádzajú 
o milióny eur do mestského 
rozpočtu, je akýkoľvek dar 
vítaný. Minulý týždeň bolo 
mesto Bánovce obdarované 
ôsmimi lavičkami, ktoré si 
prevzala primátorka Rudolfa 
Novotná osobne priamo pred 
budovou Strednej odbornej 
školy strojníckej za  účasti 
darcov. Lavičky vyrobili 
študenti SOŠ strojníckej pod 

vedením majstra odborného 
v ýcv iku Emi la Ďuriša . 
Materiál – kovové trúbky 
darovala firma LKW Kom-
ponenten a konečnú úpravu 
kovovej konštrukcie lavičky 
– opieskovanie – zrealizovala 
firma Sparex SK. Obidve 
spomínané firmy sú zapo-
jené do  projektu duálneho 
vzdelávania, to znamená, že 
študenti tejto školy sú u nich 
na praxi a po ukončení štúdia 
tu nájdu hneď aj zamestnanie. 

Drevo na  lavičky zabez-
pečilo mesto. Primátorka 
srdečne poďakovala škole 
i fi rmám a zdôraznila dobrú 
vzájomnú spoluprácu školy 
a podnikateľských subjektov 
s  vedením mesta. Podľa 
informácií Michala Pojteka 
z MsÚ, lavičky boli ešte v ten 
deň prevezené a umiestnené 
vo vybraných lokalitách. Päť 
lavičiek už dlho očakávali 
obyvatelia Domu opatrovateľ-
skej služby č. 190 na Dubničke 

a tri lavičky našli svoje miesto 
pozdĺž ulice Sládkovičovej 
po budovu úradu práce, aby 
starší obyvatelia pri stúpaní 
do  mesta mali možnosť 
odpočinku. Riaditeľka SOŠ 
strojníckej Zuzana Janíková 
potvrdila, že už niekoľko 
rokov realizujú na škole pro-
jekt s názvom Mladší starším, 
ktorej aktuálnou súčasťou je 
aj vyhotovenie lavičiek pre 
seniorov.  Text a foto: 

 Alena Borszéková

Zľava riaditeľka SOŠ strojníckej Zuzana Janíková, konateľka spoločnosti Sparex SK Anna Berešová, Michal Pojtek 
z MsÚ, primátorka Rudolfa Novotná, konateľ spoločnosti LKW Komponenten Th omas Hayer, majster odborného 
výciku Emil Ďuriš a Erik Kubiš z LKW Komponenten

Generel dopravy na sídlisku Stred
V  záujme riešenia dopravnej 

situácie na  sídlisku Stred sa budú 
postupne realizovať opatrenia gene-
relu dopravy, ktorý bol v  minulom 
roku prezentovaný aj na  verejnom 
stretnutí s občanmi. 

Hlavné opatrenia budú zahŕňať 
zavedenie jednosmernej premávky 
na úsekoch niektorých ulíc:
 ul. M. R. Štefánika zo smeru od ul. 
Školská po križovatku s ul. Strážovská
 prepojenia ulíc K nemocnici s M. 
R. Štefánika
  ul. J. G. Tajovského od  ul. Strá-
žovská po byt. dom 1104

 ul. Strážovská zo smeru od ul. M. 
R. Štefánika po  koniec budovy byt. 
domu  č. 1732
 ul. Hollého za bytovým domom č. 
1175 v smere od OC po ul. Strážovskú
 ul. A. Hlinku - úzka cesta v smere 
od   bytového domu č. 1172 (F-ka) 
po byt. dom 1147 (hviezdica.)

Zmeny v  doprave sa dotknú aj 
niektorých kritických úsekov, ktoré 
budú upravené osadením doprav-
ných značení:
 zóna zákazu státia vozidiel dlhších 
ako 5,3 metra (mimo času 7.00 – 

18.00) na uliciach Hollého, Vystrkov, 
Strážovská, J. G. Tajovského, 9. mája
 zákaz státia na ulici 9. mája v smere 
od ulice Farská
  vyznačenie autobusovej zastávky 
na ulici Vystrkov
 STOP daj prednosť v jazde na ulici 
Strážovská od  smeru na  ulicu 
Vystrkov
  zákaz státia na  ulici M. R. Štefá-
nika v  smere od  ulice Sládkovičova 
po ulicu Strážovská

Realizačná fáza generelu pre-
behne v najbližších mesiacoch. 

Tlačová správa mesta 



27. apríl 2020       Číslo 16 platená inzercia škôl4

Prihlášky do 15. mája
Gymnázium Janka Jesenského

Radlinského 665/2, 
Bánovce nad Bebravou

Riaditeľstvo školy oznamuje 
záujemcom o štúdium 
na našej škole, že v školskom 
roku 2020/2021 otvárame 
triedy 1. ročníka nasledovne:
• 4-ročné gymnázium
 dve triedy, spolu 56 žiakov
• 8-ročné gymnázium
 jedna trieda, 19 žiakov

Pre spôsob a termín podania prihlášky 
kontaktujte svoju základnú školu 

(výchovného poradcu alebo triedneho učiteľa).

Termín podania prihlášky 
do 8- ročného i 4-ročného gymnázia 

je do 15. mája 2020.

Pre bližšie informácie o termínoch a spôsobe prijímacej 
skúšky sledujte našu internetovú stránku.

V prípade záujmu vám radi poskytneme ďalšie 
informácie.

e-mail: info@gymbn.tsk.sk
web: http://gymradbn.edupage.org

Kontakty
Telefón: 038/760 28 52

Osemročné gymnázium 
je to dobrá voľba?

Aj v   mi mor iad nom 
období, ktoré zapríčini l 
nový koronavírus, sú jarné 
mesiace časom rozhodovania 
o ďalšom vzdelávaní. Okrem 
deviatakov, ktorí si vyberajú 
strednú školu, majú príleži-
tosť na zmenu aj piataci zák-
ladných škôl. Je osemročné 
g y mnázium strašia kom, 
ako to niekedy počúvame 
od  oponentov, a lebo je 
naopak dobrou voľbou? Sna-
žili sme sa hľadať odpoveď 
medzi tými najpovolanej-
šími – študentmi 8-ročného 
štúdia na  Gymnáziu Janka 
Jesenského v Bánovciach nad 
Bebravou. Z ich argumentov 
vyberáme:

Peter: Aj na  gymnáziu 
mám veľa príležitostí ukázať 
svoj talent. Učiť sa musím, 
no nemám pocit, že trávim 
priveľa času nad knihami. 

Lucia: Gymnázium som si 
vybrala, lebo ja som zvedavá 
študentka, rada veci rozo-
berám do detailov. Dobré je, 
že učitelia po  kvarte vedia, 
čo sme už preberali a čomu 
sa majú venovať. Keď prídu 
deviataci, bývajú medzi nimi 
rozdiely a učiteľ obetuje veľa 
času vyrovnávaniu úrovne 
medzi žiakmi. 

Juraj: Osemročné gymná-
zium mi vraj skazí detstvo. 
To som rozhodne nestratil. 
Ok rem uč en i a  s t í ha m 
tréningy, brigádu,  víkendy 
trávim s kamarátmi. 

Kristína: Nestačí tu mať 
dobré známky, treba mať 
„fi lipa“.

Matúš :  Keď sme sem 
nastúpili ako malí prímani, 
naše pocit y bol i  veľmi 
rozpačité. Ale rýchlo sme 
zapadli do  rušného života 
školy. V triede nás nie je veľa, 
zato si dobre rozumieme. 
Stále sa tu niečo deje, páči sa 
mi to, lebo sa veľa naučím, 
veľa zažijem. Som rád, že je 
zo mňa už gymnazista.

Simona: Pre mňa ako pia-
tačku bolo ťažké rozmýšľať 
o strednej škole. Som tu už 
tretí rok a  viem, že moje 
rozhodnutie bolo správne. 
Učitelia sa ku nám nesprá-
vajú ako k  malým žiakom, 
ale ako ku študentom. Smelo 
môžem povedať, že mám 
túto školu rada, aj keď nám 
často potrápi hlavy.

Zuzana: Po ôsmich rokoch 
na   g y m ná z iu  môž eme 
potvrdiť, že je to tá najlepšia 
voľba, pre ktorú sa môžu 
mladí ľudia rozhodnúť, ak 

chcú byť dobre pripravení 
pre štúdium na  v ysokej 
škole.

Lukáš: Naši učitelia sa 
zo všetkých síl snažia, aby 
sme mali každý deň úsmev 
na tvári. Akokoľvek môžete 
na školu hundrať, vo chvíli, 
keď navštívite tú našu, budete 
mať hlavu plnú radosti. 
Úspešní žiaci reprezentujú 
g ymnázium a  získavajú 
úspechy nielen na Slovensku, 
ale aj v zahraničí.

A na záver ...

Riaditeľka školy 
Elena Kacvinská: 
Som vďačná učiteľom zák-

ladných škôl, ktorí päť rokov 
pripravujú skvelých žiakov 
a  tí potom prídu k  nám 
do osemročného gymnázia. 
Veľmi dobre sa s nimi ďalej 
pracuje. Každé z  tých detí 
je výnimočné a  my máme 
príležitosť rozvíjať ich indi-
viduálny talent dlhých osem 
rokov. Za  túto príležitosť 
ďakujem aj rodičom, ktorí 
sa rozhodnú prihlásiť svojho 
piataka na osemročné gym-
názium. Urobíme všetko 
pre to, aby ste svoj krok 
neoľutovali.  (gjj)

Vážení rodičia, milí deviataci,
v tejto ťažkej mimoriadnej situácií 
šírenia vírusu COVID-19 využívam 
možnosť osloviť Vás takouto formou. 
Vzhľadom na blížiace sa prijímacie 
skúšky, apelujem hlavne na rodičov 
a  ich deti, alebo na  tých, ktorí sa 
stále nevedia rozhodnúť, o aké štú-
dium majú záujem.

Naša škola dáva možnosť 
vzdelávania hlavne v odboroch tech-
nického zamerania, tak potrebného 
v  dnešnej dobe, ktorá sa postupne 
presmerováva na  Priemysel 4.0., 
čo znamená infor matizác iu , 
robotizáciu a  digitalizáciu spo-
ločnosti. Už dlhšiu dobu sa týmto 
smerom orientuje aj naša škola vo 
vzdelávacom procese, o čom svedčí 
nové robotizované pracovisko 
vybavené na vyučovanie študijných 
odborov strojárstvo, mechatronika 
a  mechanik nastavovač. Stredná 
odborná škola strojnícka je škola, 
ktorá sa za podpory zamestnávateľov 
okresu Bánovce nad Bebravou pra-
videlne modernizuje a má kvalitné 
technické vybavenie a  personálne 
zázemie. Naši pedagógovia a majstri 
odborného výcviku vyvíjajú maxi-
málne úsilie, aby študenti získavali 
len tie najnovšie vedomosti potrebné 
pre uplatnenie na trhu práce. 

Naša škola je zapojená do pro-
jektu duálneho vzdelávania a  má 
podpísané memorandum o  spo-
lupráci s  50-timi firmami v  meste 
Bánovce nad Bebravou a v blízkom 
okolí. Pravidelne sa zapája do medzi-
národných výmenných vzdelávacích 
pobytov študentov v zahraničí.

Pre školský rok 2020/2021 naša 
škola otvára nasledovné študijné 
odbory:
1. Študijný odbor 2381 M Strojár-
stvo – grafi cké systémy. Absolventi 
daného odboru pracujú v  progra-
moch SOLIDWORKS, AUTOCAD, 
INVENTOR, atď. Získavajú aj 
medzinárodne uznávané certifi káty. 
Odbor končí maturitnou skúškou 
a  absolventi sú kvalitne pripravení 
na  trh práce, ale aj na  štúdium 
na vysokej škole.
2. Študijný odbor 2387 M Mechat-
ronika – študenti pracujú na robo-
tizovanom pracovisku s  robotom 
KUKA (na  foto) a  učia sa najmo-
dernejšie programy. Odbor končí 
maturitným vysvedčením. Daný 
odbor nadväzuje na  vysokoškolské 
štúdium na fakultách mechatroniky.
3. Študijný odbor 3918 M Technické 
lýceum so zameraním na informa-
tiku – je to moderný odbor zameraný 
na IT a programovanie, predmety sú 
vyučované modernými metódami, 
škola je zapojená v  projektoch 
IT AKADEMIA a  CISCO AKA-
DEMIA. Absolventi odboru sú ihneď 
uplatniteľní na trhu práce a zároveň 
kvalitne pripravení na vysokoškolské 
štúdium. 

Študijné odbory s rozšíreným 
počtom hodín odborného výcviku
(týždeň škola/týždeň prax) získajú 
výučný list v  odbore a  maturitné 
vysvedčenie. 
1. Študijný odbor 2426 K  Progra-
mátor obrábacích a  zváracích 
strojov a zariadení – študent môže 
využiť možnosť duálneho vzdelá-

vania priamo vo firmách v  okrese 
Bánovce nad Bebravou – LKW 
Komponenten, Tanax, FMB a mnohé 
ďaľšie.
2. Študijný odbor 2411 K mechanik 
nastavovač – praktické duálne vzde-
lávanie vo fi rme Hella Signal Lighting 
Slovakia Bánovce nad Bebravou zabez-
pečuje žiakom automatické zamest-
nanie po úspešnom ukončení štúdia 
na odborných pozíciách vo fi rme.

3. Študijný odbor 2682 K mechanik 
počítačových sietí – odbor pripravuje 
študentov na  spravovanie serverov, 
kamerových systémov a počítačových 
sietí.
4. Študijný odbor 2697 K mechanik 
elek trotechni k so za mera ním 
na silnoprúd – študenti sa pripravujú 
pre partnerov duálneho vzdelávania 
– ZSE Bratislava, Eurostyle Bánovce 
nad Bebravou, Milsy Bánovce nad 
Bebravou, atď..

Novinkou na  požiadavky trhu 
práce je inovovaný študijný odbor pre 
chlapcov a dievčatá 3136 K Procesný 
technik odevnej výroby. Hlavným 
partnerom vzdelávania je spoločnosť 
Eterna Bánovce nad Bebravou, ktorá 
si týmto odborom chce pripraviť 
zamestnancov na pozíciách stredného 

manažmentu. Študenti sa naučia 
navrhovať, modelovať strihy v  3D 
programoch, naučia sa techniky 
HandMade, formou projektových cvi-
čení a založením vlastnej fi rmy budú 
zorientovaní v  problematike ekono-
mického chodu fi rmy od plánovania, 
až po účtovanie a personálne záležitosti 
súvisiace s  podnikaním v  odevnom 
priemysle.

Medzi žiadané profesie na  trhu 
práce patria aj tie učebné odbory, ktoré 
končia výučným listom s možnosťou 
ďalšieho nadstavbového štúdia na našej 
škole. Jedná sa o  trojročné   učebné 
odbory 2487 H Autopravár mechanik
a  trojročný učebný odbor 6489 H 
Hostinský. Spomínané odbory majú 
kvalitné vybavenie, sú zapojené 
do  duálneho vzdelávania s  firmami 
a podnikateľmi pôsobiacimi v okrese 
Bánovce nad Bebravou. Úspešní 
absolventi môžu u  nás pokračovať 
v nadstavbovom štúdiu 6403 L Podni-
kanie v remeslách a službách, ktoré už 
na našej škole úspešne prebieha.

Minister určuje termín podávania 
prihlášok na  štúdium na  stredných 
školách zákonným zástupcom žiaka
riaditeľovi základnej školy do 15. mája 
2020. Riaditeľ základnej školy odošle
prihlášku na  strednú školu do  21. 
mája 2020. Na prihláškach na štúdium 
na  strednej škole pre školský rok 
2020/2021 (ID 056) nie je potrebné 
vyplniť potvrdenie o zdravotnej spô-
sobilosti. Kritériá a ostatné podmienky 
prijatia na štúdium budú do 28. apríla 
2020 zverejnené na  internetovej 
stránke školy, kde nájdete aj všetky 

potrebné informácie k  duálnemu 
vzdelávaniu. Kontaktovať môžete 
riaditeľ ku školy na  čísle telefónu 
038/5363114,33.

Prijímacie skúšky do stredných 
škôl sa konajú v  rozsahu jedného 
kalendárneho týždňa najskôr dva 
týždne od  odvolania prerušenia 
vyučovania. Na  nenaplnený počet 
miest pre žiakov, ktorých možno prijať 
do tried prvého ročníka, sa prijímacia 
skúška koná najskôr 23. júna 2020, 
najneskôr do 30. júna 2020.

Rodičia, ktorí máju záujem 
zapojiť dieťa do  duálneho vzdelá-
vania, môžu vyplnenú žiadosť poslať 
na  našu školu, podľa zvoleného 
odboru posunie škola žiadosť kon-
krétnemu zamestnávateľovi. Ten bude 
kontaktovať zákonného zástupcu.

Študenti všetkých odborov nás 
úspešne reprezentujú na krajských, celo-
slovenských, medzinárodných súťažiach 
vo všetkých odboroch, kde sa pravidelne 
umiestňujú na  popredných miestach. 
Škola disponuje školskou jedálňou, 
bufetom, veľkou telocvičňou s  posil-
ňovňou a  novou oddychovou miest-
nosťou pre žiakov. Sprievodným cieľom 
vzdelávania je vychovávať študentov 
k disciplíne, k vzájomnej úcte, rešpektu 
k starším, čo sa nám darí hlavne v spo-
lupráci so žiackou radou, ktorá podniká 
zaujímavé aktivity nielen v škole, ale aj 
v meste Bánovce nad Bebravou . 

V prvom rade si prajeme, aby sme 
túto mimoriadne ťažkú situáciu zvládli 
v  plnom zdraví, aby sa mohli verím, 
naše spoločné ciele naplniť.

 S úctou 
Zuzana Janíková, riaditeľka školy 

Príhovor riaditeľky Strednej odbornej školy strojníckej



27. apríl 2020      Číslo 16spoločnosť 5

Spomienka 
„Mal som vás všetkých rád 
a chcel som ešte žiť, 
ale prišla tá chvíľa, 
keď som musel do večnosti ísť...“

Dňa 27. marca 2020 uplynuli dva smutné roky od smrti 
drahého manžela, otca a starého otca
Jožka Mačasa z Bánoviec nad Bebravou.
 S láskou spomínajú manželka Jarka a deti s rodinami

Poďakovanie 
Dňa 1. apríla 2020 nás navždy opustil náš 
milovaný manžel, otec, dedko a pradedko
Jozef Rybanský 
z Bánoviec nad Bebravou.
Ďakujeme všetkým za prejavenú sústrasť a kvetinové dary. 

S hlbokým zármutkom manželka Mária, 
syn Martin, dcéry Mirka a Michalka s rodinami

na facebooku 

V Bánovciach spadli unikátne 
meteority! Pomôžte ich nájsť!

„Z  piatka 17. apríla 
na  sobotu 18-teho sme 
pozorovali kamerami zo 
Slovenska a  Čiech pád 
jasného meteoru. Sprevá-
dzaný bol jasným svetlom, 
ktoré je porovnateľné so 
svitom mesiaca v  splne. 
Z  tohto prípadu dopadli 
meteority do okolia Báno-
viec aj priamo do  mesta,“ 
vysvetli l redakcii Juraj 
Tóth z  Katedry astro-
nóm ie ,  f y z i k y  Z eme 
a  meteorológie FMFI UK 
v  Bratislave. Ide o  jeden 
z  výnimočných prípadov, 
ktoré sa v  priebehu času 
udejú. Prvýkrát sa stalo, 
že vedci na  Slovensku 
pri modelovaní dopadu 
objektu zaznamenali jeho 
možný nález v  osídlenej 
o b l a s t i .  M i mor i a d ne 
vzácne sú pre vedcov tieto 
hľadané kúsky pre ich tzv. 
rodokmeň. „Každú jasnú 
noc naše kamery pozorujú 
tieto prípady, ale čakáme 
na takéto šťastnejšie prelety 
jasnejších meteorov, ktoré 
sú sprevádzané aj pádmi, 
kedy materiál prežije prelet 
atmosférou a vo forme mete-
oritov dopadne na zemský 
povrch. Z  vedeckého hľa-
diska je zaujímavé práve 
to, že ak pozorujeme takýto 
prípad a  máme aj známu 
dráhu v  slnečnej sústave 
a  zároveň nájdený mete-
orit, vtedy hovoríme, že ide 
o meteorit s  rodokmeňom. 
Na  základe toho vieme 
presne určiť jeho pôvod 
v slnečnej sústave,“ povedal 
Tóth. Ak by sa bánovské 
meteority pošťastilo nájsť 
išlo by nielen o slovenský, 
ale aj celosvetový úspech 
a  unikát! Doposia ľ je 
na  svete totiž známych 
nie viac ako 30 meteoritov 
z  rodok meňom. Pred 
desiatimi rokmi sa už Slo-

vákom pošťastilo a  jeden 
vesmírny kúsok našli pri 
meste Košice. V  tom čase 
išlo o  pätnásty prípad, 
odvtedy pribudli ďalšie. 
Tieto nálezy sú ojedinelé 
aj preto, lebo hľadať malý 
kamienok je niečo ako ihla 
v  kope sena. Dopadnuté 
objekty majú však svoje 
špec i f ické  v la s t nos t i , 
vďaka ktorým ich môžeme 
identifikovať. „Meteority 
sú po  prelete atmosférou 
natavené, ich kôrka - 
vonkajšia časť kameňa je 
čierna po  tavení. Vnútro, 
ktoré môže byť odlúpené 
je svetlé. Len u špeciálnych 
typov meteoritov býva aj 
vnútro tmavé. Očakávame, 
že tieto objekty budú oblého 
tmavého tvaru a  farby. 
Zároveň budú aj ťažšie ako 

bežné kamene, pretože tieto 
meteority obsahujú viac 
železa ako bežné horniny.“ 
Dopadnuté objekty môžu 
ležať v  podstate hocikde 
v  meste. Vedci sa preto 
spoliehajú aj na  pomoc 
a  všímavosť občanov. Ak 
náhodou nájdete hľadaný 
objekt, môžete ho doniesť 
do kancelárie prvého kon-
taktu v Bánovciach. Taktiež 
môžete zaslať jeho fotku 
na  katedru astronómie 
Univerzity Komenského 
v Bratislave a na Astrono-
mický ústav SAV v  obci 
Stará Lesná. Naveky ucho-
vané meno nálezcu, ako aj 
menšia finančná odmena 
sú po  dobrom pocite tou 
naj lepšou mot ivác iou 
začať hľadať. „Ten samotný 
meteor letel zo severu 

na  juh a  skončil asi 20 km 
severnejšie od  Bánoviec. 
Vo výške 30 km nad zemou 
pohasol a  jeho jednotlivé 
kúsky padali voľným pádom 
až do  Bánoviec. Podľa 
hmotnosti padali zo seve-
rovýchodu na  juhozápad 
cez stred mesta. Oblasť ich 
dopadu je teda pomerne 
široká,“ vysvetlil. 

Košický nález sa poda-
rilo nájsť asi do troch týž-
dňov po dopade meteoritu 
na Zem. So zvyšujúcim sa 
časovým odstupom sa ale 
šanca na nájdenie objektu 
znižuje, keďže jeho špeci-
fi cké vizuálne vlastnosti sa 
postupne strácajú vplyvom 
počasia a  iných vplyvov. 
Takže Bánovčania, pustime 
sa do hľadania?

  Dana Legeňová

Aj bánovskí gymnazisti 
zmaturovali bez skúšok

Minister školst va , 
vedy, výskumu a  športu 
SR zrušil externú časť 
a   p í s o m n ú  f o r m u 
internej časti maturitnej 
s k ú š k y  v   š k o l s k o m 
roku 2019/2020. Takže 
maturanti zmaturovali 
bez skúšok. Výsledné 
známky dostali zhodno-
tením tých doterajších. 
O  svoje dojmy sa s nami 
podelila Elena Kacvinská, 
r i ad ite ľ k a  Gy m ná z ia 
J a n k a  J e s e n s k é h o : 
„Myslíme si, že v  danej 
situácii ani iné riešenie 
neprichádzalo do  úvahy, 
ak sme nechceli maturity 
z b y to č n e  p re d l ž o vať . 
Známka na  maturitnom 
vysvedčení v  minulosti 

zväčša kopírovala výsledky 
daného študenta počas 
jeho štúdia. Je nám ľúto, 
že tohtoroční maturanti 
nezažijú neopakovateľnú 
atmosféru maturít. Aj pre 
nás učiteľov bolo akýmsi 
zadosťučinením vypočuť 
si žiakov na  maturitnej 
skúške. Prežívali sme to 
s nimi a tešili sme sa, keď 
nám mohli predviesť, kam 
sme sa spoločne počas ich 
štúdia u nás dostali. Koro-
navírus všetko zariadil 
inak. Som ale presvedčená, 
že maturanti sú dobre 
pripravení a  že v  ďalšom 
štúdiu ukážu to, čo im 
nebolo umožnené realizá-
ciou maturitnej skúšky.“ 
 (ab)

Bánovce nad Bebravou sa stali centrom záujmu špičkových vedcov a tiež astronómov 
zo Slovenska ale aj zahraničia. Unikátny jav na hviezdnej oblohe v podobe meteorického 

roja zvaného Lyridy má totiž dohru na zemi a to rovno v Bánovciach a jeho blízkom okolí. 
Predpokladá sa, že niekoľko meteoritov spadlo práve sem.

Ak stojíte v rade pred Kaufl andom ktorý siaha až 
po Planeo, máte čas premýšľať. O tom, čo budete variť, 
ale aj o tom, ako sa mení svet a my v ňom. Filozofi cké 
zastavenie v nekonečnosti toho radu a problémov, ktoré 
treba riešiť v rukavičkách (a ešte aj jednorazových!).

Je o päť minút dvanásť a z Kaufl andu odchádzajú 
čiperní starší manželia, ale aj osamotená babička 
po osemdesiatke. Byť starý nie je žiadnou výhodou, 
aj keď ste mali privilégium nakupovať od  deviatej 
do dvanástej, po novom do  jedenástej. Ten, kto má 
dnes osemdesiat a viac, prežil vojnu, ťažké časy po nej, 
okupáciu v  roku1968, normalizáciu, komunizmus, 
revolúciu 1989, finančné krízy... k  tomu vlastné 
osobné revolúcie... vzostupy a pády. A ako bonbónik 
zabalený v rúšku - celosvetová pandémia! Všetka česť 
ich šedinám! Nemenila by som s  nimi. Majme pre 
nich pochopenie a trpezlivosť, veď sami netušíme, akú 
starobu osud prinesie nám a aké „darčeky“ do vienka 
dostaneme my.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Na mape sú vyznačené predpokladané body dopadu jedinečných meteoritov do Báno-
viec. Možno budete mať pri ich hľadaní šťastie.  Foto: Juraj Tóth

Pri príležitosti stého 
výročia založenia Univerzity 
Komenského v  Bratislave 
sa konala výstava, ktorej sa 
zúčastnila kolegyňa Alenka 
Borszeková z  Uhrovca . 
S  dcérou, ktorá si prišla 
pozrieť svoju alma máter 
objavili počas prehliadky 
niečo veľmi prekvapujúce. Išlo 
o fotku obrovského meteoritu, 
ktorý bol nájdený práve v obci 
Uhrovec. Túto informáciu 
nám potvrdil aj Juraj Tóth 
z  UK v  Bratislave (na  foto): 
„Nález starého meteoritu 

Uhrovec neďaleko rovno-
mennej obce uskutočnil pán 
Ľubomír Hlaváč 11. marca 
2012. Našiel meteorit s hmot-
nosťou 5,07 kg, ktorý je klasifi -
kovaný ako obyčajný chondrit 
L6.“ Jednotlivé zrná minerálov 
sú značne rozpukané, pôso-
bením tlaku pravdepodobne 
pri zrážkach s inými fragmen-
tami v kozmickom priestore. 
Tieto pukliny sú vypĺňané 
(hydro)oxidmi železa. Nejde 
však o  typ meteoritu s  tzv. 
rodokmeňom, kedy vieme 
presne určiť jeho pôvod 

v slnečnej sústave na základe 
pozorovania dráhy dopadu 
a  nájdenia pr íslušného 
úlomku, no napriek tomu 
je tento „uhrovecký“ kus 
vesmíru obdivuhodný. 

Dana Legeňová
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Nemocnica Bánovce začala od utorka
komerčné testovanie na koronavírus 

Štyri fázy otvárania ekonomiky

Nemocnica   Bánovce, 
3. súkromná nemocnica 
s.r.o., člen skupiny AGEL, 
začne od utorka 28. apríla, 
k om e r č n é  t e s t ov a n i e 
samoplatcov na  prítom-
nosť ochorenia COVID-19. 
Otestovať sa v  nemocnici 
bude možné v stanovených 
termínoch. Cena testu je 
65 eur.

O  testovanie už preja-
vili záujem prvé desiatky 
k lientov. „Pacienti nás 
začali oslovovať s  takouto 
požiadavkou, ide najmä 
o  cezhraničných pracov-
níkov, obyvateľov Bánoviec 
a  okolia a  pracovníkov 
domovov sociálnych služieb. 
Tiež sú to tí klienti, ktorí 
chcú mať istotu, že nemajú 
koronavírus, ale momen-
tálne nie sú indikovaní 

na test na základe ofi ciálne 
zadef inovaných kritér ií 
hlavným hygienikom SR. 
Záujem o  testovanie majú 
aj fi rmy, ktoré by chceli otes-
tovať svojich zamestnancov. 
Rozhodli sme sa preto aj 
v našej nemocnici ponúknuť 
možnosť otestovať sa priamo 
u  nás, v  na  to určenom 
priestore a  vo vyhradenom 
čase,“ hovorí riaditeľ ka 
N e m o c n i c a  B á n o v c e 
MUDr. Mina Bobocká. 

V  odberovom mieste 
priamo v nemocnici sa rea-
lizujú dva druhy odberov: 1. 
Odbery pre samoplatcov, 
ktorí sa na  spoplatnené 
otestovanie musia vopred 
objednať na  telefónnom 
čísle 0915 575 397. Poplatok 
65 eur za komerčné otesto-
vanie sa uhrádza priamo 

u zamestnankyne na triáži 
pri vstupe do nemocnice. 2. 
Odbery pre indikovaných 
pacientov po  v yšetrení 
a  na  základe odporučenia 
obvodného lekára, alebo 
špecialistu podľa platného 
nariadenia Ministerstva 
zdravotníctva SR. V  praxi 
to znamená, že lekár vypíše 
žiadanku a pacienti prichá-
dzajú na  určené odberové 
miesto v presne stanovenom 
čase, ktorý im bol pridelený. 

V  odberovom mieste 
Nemocnice Bánovce sa 
realizuje len odber vzorky 
z  nosa a  hrdla. Odberov 
sa týkajú aj špeciá lne 
požiadavky - v ý ter je 
najvhodnejšie robiť ráno 
nalačno a pacienti by nemali 
predtým jesť a piť, mali by 
prísť bez predchádzajúceho 

použitia kloktadiel, zubnej 
pasty alebo iných dezin-
fekcií, nefajčiť ani elektro-
nické cigarety, nesmie sa žuť 
žuvačka, používať kvapky 
alebo spreje do nosa a hrdla. 
Vzorky sa po odbere odošlú 
do  laboratória AGELLAB 
v   Nemocn ic i  Zvolen . 
Výsledky budú najneskôr 
do  48 hodín. Vedenie 
N e m o c n i c e  B á n o v c e 
zároveň ďakuje primátorke 
mesta a  mik roregiónu 
Bánovecko, starostke obce 
Uhrovec a  združeniu obce 
Uhrovskej doliny a mikro-
regiónu Podhorie za  spon-
zorský dar, ktorý obsahoval 
osobné ochranné pracovné 
pomôcky ako rúška a plášte. 

Martina Pavliková 
 hovorkyňa 
 Nemocnice Bánovce

Stanovisko k nákupnému času seniorov
Opatrenie Úradu verejného 

zdravotníctva SR č. OLP/3461/2020 
s  účinnosťou od  22.04.2020 vydané 
na  základe rozhodnutia Ústredného 
krízového štábu SR a v súlade so stano-
viskom konzília odborníkov upravuje 
vyhradený nákupný čas pre seniorov 
nad 65 rokov so zámerom ochrany 
ich zdravia v  tejto náročnej situácii. 
Vyhradený nákupný čas pre seniorov 
nad 65 rokov v čase od 9:00 do 11:00 
od pondelka do piatka bol stanovený 
aj vzhľadom na postupné uvoľňovanie 
činnosti prevádzok – predpokladá sa 
zvýšený pohyb ľudí na  verejnosti, čo 
pre seniorov predstavuje vážne riziko.

Situácia z  praxe: Seniori sa 
do 9:00 napríklad pri ceste na nákup 
a lebo v  obchodoch stretávajú 
s  ľuďmi idúcimi do práce. Pokiaľ ide 
o skrátenie nákupného času do 11:00 

v pracovných dňoch a zrušenie vyhra-
deného času v sobotu - refl ektovalo sa 
aj na potreby z praxe, aby v ostatných 
nákupných hodinách nedochádzalo 
k  neprimeranej koncentrácii osôb 
pod 65 rokov, najmä v  rámci obed-
ných prestávok počas pracovných 
dní. V prípade soboty sa zohľadnila 
skutočnosť skrátených otváracích 
hodín takýchto prevádzok a potreba 
niektorých skupín pracujúcich ľudí 
nakúpiť si v tomto čase.

Z  týchto dôvodov bolo pred-
metné opatrenie prijímané – ako 
jeden z krokov chrániť seniorov nad 
65 rokov ako rizikovú skupinu ľudí 
aj tým, že im bol pevne stanovený 
vyhradený nákupný čas s dôrazom 
na ochranu ich zdravia. Ochorenie 
COVID-19 môže seniorom spôsobiť 
vážne až život ohrozujúce stavy.

Od  platnosti uvedeného opat-
renia ÚVZ SR prijal k uvedenej prob-
lematike množstvo podnetov, najmä 
zo strany pracujúcich seniorov nad 65 
rokov. Úrad verejného zdravotníctva 
vníma ich argumenty. Z tohto dôvodu 
sa hlavný hygienik SR rozhodol 
k operatívnemu prehodnoteniu opat-
renia tak, že prevádzky budú môcť 
obsluhovať seniorov nad 65 rokov 
aj mimo vyhradený nákupný čas. 
Dôrazne však vyzývame seniorov 
nad 65 rokov, aby využívali vyhra-
dený nákupný čas vždy, keď je to 
možné, a mimo tohto času, ak to nie 
je nevyhnutné, obchody nenavštevo-
vali, respektíve aby požiadali o nákup 
príbuzných, známych, susedov, alebo 
aby využili v danej oblasti ponúkané 
služby samospráv. 

ÚVZ SR, 24.4.2020

Prvá fáza otvárania prevádzok sa spustila v stredu 22. apríla. Otvorili sa v nej obchody a služby do 300 m2, 
prevádzky verejného stravovania cez predajné okienko, vonkajšie športoviská za stanovených podmienok, ubyto-
vacie prevádzky na dlhodobé ubytovanie, vonkajšie trhoviská či predaj automobilov. Informoval o tom premiér Igor 

Matovič s tým, že celý plán otvárania 
prevádzok má štyri fázy. Ďalšie fázy 
otvárania prevádzok by mali podľa 
premiéra v  ideálnom prípade nasle-
dovať v  intervaloch dvoch týždňov.
Začiatok prvej fázy bol stanovený 
na 22. apríla, ale ostatné pevný termín 
nemajú. Vývoj nakazených novým 
koronavírusom sa bude pravidelne 
vyhodnocovať stanoveným indiká-
torom a dôjde buď k prechodu na novú 
fázu, ponechaniu tej doterajšej alebo 
návratu k  predchádzajúcemu stavu. 
Podľa riaditeľa Inštitútu zdravotnej 
politiky Martina Smatanu stanoveným 
indikátorom bude sedemdňový kĺzavý 
medián denného prírastku pacientov 
s ochorením COVID-19. (r)

Čierna štatistika
Na Slovensku bolo celkom do nedele 26. 

apríla (vrátane) vykonaných 70 928 testov, 
z  toho pozitívnych je 1379. Na ochorenie 
vírusom Covid - 19 zomrelo doteraz 18 
ľudí, vyliečených bolo 394. Hospitalizova-
ných je celkom 64 pacientov nakazených 
koronavírusom, z toho na JIS je 5 pacientov 
a na pľúcnej ventilácii sú dvaja. 

Zdroj: www.korona.gov.sk

Bánovská mládež SČK 
pomáha rúškami

Pomáhanie je bánov-
skej mládeži veľmi blízke, 
o to viac keď sa nachádzame 
v  tejto situácii. Šesť mlá-
dežníkov s  ich rodinami 
sa pripojilo k  myšlienke 
šiť rúška. Ušité rúška ďalej 
darujeme seniorom, ťažko 
zdravotne postihnutým 
občanom, ale tiež ľuďom, 
ktorí sú v  prvej línii - 
záchranárom, hasičom, 
policajtom, ambulantným 
lekárom... V  rámci nášho 
bánovského regiónu sme 
darovali rúška týmto zaria-
deniam: Centrum sociál-
nych služieb v Bánovciach 
nad Bebravou (70 kusov), 
Centrum sociálnej starost-
livosti Podhorie v Krásnej 
Vsi (45), Domov dôchodcov 
v Kšinnej (30), Záchranná 
zdravotná služba LSE 
v Bánovciach nad Bebravou 
(15), Záchranná zdravotná 
služba FALCK v Rybanoch 

(15). V  blízkej budúc-
nosti plánujeme osloviť 
s rúškami v našom regióne 
aj obchodné reťazce, ambu-
lantných lekárov a ostatné 
záchranné zložky. Ak by 
mal ktokoľvek z rizikovej 
skupiny záujem o  naše 
rúška, môže nás kontak-
tovať na čísle 0903 704 460 
alebo na  email mladez.
to@redcross.sk . Chcem sa 
poďakovať všetkým Bánov-
čanom a  ľuďom dobrej 
vôle, ktorí nás podporili 
a  darovali nám bavlnené 
látky. Moje poďakovanie 
v neposlednom rade patrí aj 
našim mládežníkom a  ich 
rodinám, bez ktorých by sa 
nám darovanie rúšok nepo-
darilo. Verím, že spoloč-
nými silami túto náročnú 
situáciu zvládneme.

 Jana Števanková 
 predsedníčka skupiny 

 Mládeže SČK v Bánovciach 

Zľava dobrovoľník Milan Pokrývka, Marta Hrubá, riadi-
teľka Domova dôchodcov v Kšinnej a Jana Števanková

Mesto zverejňuje zámer
V   z my s le  §   9 a , 

ods.  8, písm.  e) zák. 
č. 138/1991 Zb. o majetku 
obci v  znení neskorších 
zmien a  doplnkov Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámer - predaj 
nehnuteľnosti – pozemkov 
z dôvodu hodného osobit-
ného zreteľa medzi – pre-
dávajúci Mesto Bánovce 
nad Bebravou a  kupujúci 
JUDr.  Radovan Repa, 
Bratislava, Ing.  Ľubica 
Šebeňová, Bánovce nad 

Bebravou, Michal Straka, 
Bánovce nad Bebravou, 
manželia Anton Pi lát, 
a  Eva Pilátová, Bánovce 
nad Bebravou ,  Peter 
Čuva la ,  Bá novce nad 
Bebravou. Predmetom 
predaja: pozemky C-KN 
p. č. 3562/3, 3562/4, 3562/5, 
3562/6 v k. ú. Bánovce nad 
Bebravou za  kúpnu cenu 
4,93  €/m2. Bližšie infor-
mácie nájde na  stránke 
me s t a  B á novc e  n a d 
Bebravou.  (rš)
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Rozhovor s Richardom Makýšom, trénerom HK Sokol a čerstvým šesťdesiatnikom 

 Ako hodnotíte krok direk-
toriátu súťaže? Boli ste aj vy 
za zrušenie ročníka? 

Podľa môjho názoru 
sa vedenie súťaže rozhodlo 
správne. Bolo v  záujme 
ochrany zdravia hráčok 
súťaž ukončiť, s  čím sme 
súhlasili aj my v  našom 
klube.” 
 V  s úťa ž ne j  s e z óne 
2017/2018 získal Sokol sedem 
bodov, v  ročníku 2018/2019 
už len bod a  v  aktuálnom 
ročníku prešiel interligou bez 
bodu. Pred súťažou ste mali 
optimistické vízie, prečo ste 
teda podľa vás nezískali ani 
bod?

V tejto sezóne sme mali 
pomerne široký káder. Tvo-
rili ho však väčšinou mladé 
ešte neskúsené hráčky, 
ktorým na ihrisku chýbala 
osobnosť typu Klaudie 
Michnovej. Mali sme síce 
pred sezónou rozpracované 
hráčky podobného typu, 
no žiaľ, nepodarilo sa nám 
zrealizovať ich príchod. 
V opačnom prípade by sme 
určite neboli bez bodu. 
 Najlepšou strelkyňou 
družstva bola s  91 gólmi 
Hana Žitňanová, ktorá 
uzatvárala prvú tridsiatku 
kanonierok MOL ligy. Pod 
ňou sa umiestnili odchovan-
kyne bánovskej hádzanej 
Karolína Matušincová (80) 
a  Alžbeta Obstová (78), 
ktoré obliekajú dres Šale. 
Na jednej strane potešujúce, 
že dokážu hrať prím v kádri 
deväťnásobného majstra 
Slovenska, no na  druhej 
strane ich palebná sila 
Bánovciam chýba... 

K aja  Mat u š i ncov á 
a  Betka Obstová odišli 
za  lepšími podmienkami 
do špičkového slovenského 
klubu. Prajem im pevné 
zdravie a  aby sa im aj 
naďalej darilo. Myslím si, 
že po  prvej, adaptačnej 
sezóne, až v tej nasledujúcej 
ukážu svoju skutočnú 
hádzanársku kvalitu. Ich 
góly by v  našej situácii, 
s a m o z r e jm e ,  c hý b a l i 
každému družstvu a  je 
len na  nás, aby sme ich 
dokázali nahradiť. Dúfam, 
že spomedzi našich doras-
teniek nám vyrastajú ich 
adekvátne nástupkyne. 
Musia sa však v prvom rade 
naučiť obetovať hádzanej 
toľko, koľko jej obetovali 
ony dve.” 

 Už ste si rozanalyzovali 
súťažný ročník? Nebola 
nadnárodná súťaž pre vaše 
mladé zverenkyne predsa len 
príliš veľkým sústom? 

Ako som už spomenul, 
chýbala nám líderka druž-
stva, a preto sa nedali čakať 
výsledkové zázraky. Navyše, 
z  dôvodu chorôb, zranení 
a  iných výpadkov som ani 

v  jednom zápase nemal 
k  dispozíci i optimálnu 
zostavu. Družstvo sa vlastne 
počas celej sezóny zohrá-
valo. Musím však priznať, 
že čo sa týka hernej stránky, 
rozhodne som čakal viac.
 Nemyslíte si, že stretnutia 
v  kvalitnej súťaži, avšak 
s vysokými prehrami, mohli 
byť pre mladé hráčky skôr 
frustrujúce, než naberaním 
skúseností? 

Niekedy to tak naozaj 
vyzeralo a  vtedy som sa 
necítil ani tak trénerom, 
ako skôr psychológom. 
Som presvedčený, že až 
v  ďalších sezónach hlavne 
mladé hráčky pochopia, čo 
im tento ročník dal nielen 
po hernej, ale predovšetkým 
po psychickej stránke. 
 Čo vás potešilo a  čo, 
naopak, sklamalo v poslednej 
súťažnej sezóne? 

Poteši l  ma postup 
na  finálový turnaj v  Slo-
venskom pohári, očividný 
výkonnostný rast väčšiny 
dorasteniek a  zodpovedný 
prístup hosťujúcich hráčok. 

Maximálne spokojný som 
bol s brankárkami, ktorým 
pomohol príchod Patrície 
Rehušovej a  jej výpomoc 
na  tréningoch. Na  druhej 
strane, sklamaním je pre 
mňa prístup niektorých 
dorasteniek. Aj napriek 
tomu, že im klub vytvoril 
v y nikajúce podmienk y 
na  ich výkonnostný rast, 

účasť v MOL lige brali ako 
nutné zlo. 
 Aj keď súťažná sezóna je 
anulovaná, v hre je ešte stále 
vaša účasť vo Final four 42. 
ročníka Slovenského pohára, 
ktorú ste si po  desaťročnej 
pauze vybojovali víťaz-
stvom 27:26 nad Stupavou. 
Finálový turnaj druhej 
najvýznamnejšej slovenskej 
súťaže je zatiaľ preložený 
na august. Myslíte si, že je to 
dobré rozhodnutie?

V  minulej sezóne si 
na  Stupave vylámali zuby 
hráčky na čele s Michnovou, 
Hollou, Matušincovou, so 
sestrami Obstovými. My 
sme i  napriek oklieštenej 
zostave postúpili po dlhých 
rokoch do Final four a veľmi 
sme sa tešili na  semifiná-
lový súboj s Michalovcami. 
Keďže sa však anuloval celý 
súťažný ročník, myslím 
si, že je zbytočné uvažovať 
o  odohratí Final four. 
V  podstate by sa hralo až 
v nasledujúcom ročníku. 
 Aj keď Sokol skončil 
v tabuľke interligy a rovnako 

aj spomedzi slovenských 
účastníkov beznádejne 
posledný, z MOL ligy nevy-
padávate, keďže sa celý 
ročník anuloval. Už ste 
sa rozhodli, či pošlete pri-
hlášku aj do  nastávajúcej 
súťažnej sezóny 2020/2021 
interligy? 

Prihlášku do  súťaže 
určite pošleme. Je však 

otázne, do  ktorej, pretože 
nevylučujeme ani prvú slo-
venskú ligu. Ďalšie hráčky 
nám odchádzajú študovať 
do zahraničia, niektoré avi-
zovali ukončenie činnosti 
a začať MOL ligu s dvanásť 
- trinásťčlenným kádrom 
by bolo nanajvýš nezodpo-
vedné. Uvidíme, ako sa nám 
podarí poskladať káder, 
máme rozpracované prí-
chody nových hráčok, a tak-
tiež uvažujeme o preradení 
talentovaných dorasteniek 
do  kádra žien. V  súčasnej 
dobe musíme počítať aj 
s   menší m roz poč tom 
vzh ľadom na  situáciu 
zapríčinenú pandémiou. 
Kone č né  roz ho d nut ie 
o  tom, do  ktorej súťaže sa 
prihlásime, vysloví vedenie 
nášho klubu v  priebehu 
mája. 
 Viete si v súčasnosti pred-
staviť, ako bude prebiehať 
vaša príprava na  novú 
sezónu? Podľa vás, kedy sa 
začne hrať nový súťažný 
ročník? A  začne sa vôbec 
hrať nadnárodná súťaž?

Podľa môjho názoru 
sa všetky súťaže začnú hrať 
v  plánovaných termínoch. 
Dúfam, že aj príprava 
na  nov ú sezónu bude 
prebiehať podľa plánu. 
Jej začiatok prispôsobíme 
súťaži, do  ktorej družstvo 
prihlásime. 
 Ani sa nechce veriť, že 
ste oslávili šesťdesiatiny. 

V  hádzanej pôsobíte už 35 
rokov, čo je takmer polo-
vica produktívneho života 
človeka. Väčšinu z  tohto 
obdobia ste boli prepojený 
s  hádzanou v  Bánovciach 
nad Bebravou. Baví vás ešte 
šport medzi sedmičkami 
rovnako, ako keď ste doň 
vstupovali?

Rokmi človek nielen 
zošedivie, ale v  niektorých 
pr ípadoch aj zmúdrie. 
Na lavičke už nie som taký 
divoký, ako keď som mal 
dvadsaťpäť. Snažím sa vyu-
žívať skúsenosti, ktoré som 
za tie roky získal, a tak, ako 
som sa celé roky hádzanou 
bavil, snažím ňou baviť aj 
v súčasnosti. Aj keď, dnešná 

generácia je poznačená 
dobou a  spoločnosťou, 
v ktorej vyrastá. Často a rád 
preto spomínam na  prvú 
generáciu hráčok, ktoré som 
viedol na  začiatku svojej 
trénerskej kariéry v  roku 
1985. S hádzanou v hlavách 
doslova vstávali a aj zaspá-
vali, navyše, mali úžasný 
vzťah ku klubu, v  ktorom 
vyrastali. 
 Čo považujete za  svoj 
doteraz najväčší trénerský 
úspech? 

Vždy som sa snažil 
vychovávať hráčky tak, 
aby si našli uplatnenie aj 
v  civilnom živote. Škola 
a  vzdelanie boli v  tomto 
prípade pred hádzanou. 
Dnes sú z mnohých vyni-
kajúce právničky, lekárky 
a  učiteľ ky. S  mnohými 
sa stretávam a  úprimne 
poviem, že som na ne pyšný. 
Samozrejme, že pre trénera 
sa rátajú trénerské úspechy. 
Tých bolo rovnako dosť. 
Spomeniem tri prvenstvá 
v  prvej lige žien, postup 
do  bý va lej  s lovenskej 
extraligy žien, ale aj postup 
do  MOL ligy a  samotná 
účasť v  nej. Nezabudnem 
ani na  titul majstra Slo-
venska v  školskej súťaži 
študentiek stredných škôl 
a množstvo ďalších. Medzi 
špeciálne úspechy radím 
projekt Cartrans Uhrovec, 
v ď a k a  k t o r é mu  s m e 
od piky vybudovali za štyri 
sezóny rodinný klub, a ten 
sa stal víťazom druhej ligy. 
Väčšina hráčok potom 
pokračovala v  aktívnej 
kariére v Bánovciach, kde 
ženská hádzaná medzitým 
prakticky zanikla. Úspe-
chom každého trénera tak-
tiež je, keď jeho zverenky 
oblečú reprezentačný dres. 
A tých bolo tiež neúrekom, 
počnúc kadetkami a kon-
čiac ženami. Pevne verím, 
že ďalšie reprezentantky 
pribudnú ešte v nasledujú-
cich rokoch. 

Marián Petrík 

Rozhodnutie, do ktorej súťaže sa prihlásime, 
vysloví vedenie hádzanárskeho klubu v máji

Súťažná sezóna 2019/2020 česko - slovenskej hádzanárskej MOL ligy žien je minulosťou. Presnejšie, akoby sa ani vôbec 
nehrala. Aj interligu hádzanárok stopla pandémia vírusu COVID-19 a hoci do kompletnosti ročníka zostávalo odohrať len 

dve kolá, vedenie súťaže sa rozhodlo ligu ukončiť a celú sezónu anulovať. Slovenský zväz hádzanej vzápätí zrušil všetky svoje 
súťaže vrátane národného play-off žien, ktoré sa hrá po skončení MOL ligy. O nelichotivý ukazovateľ sa v interlige postarali 
hádzanárky HK Sokol Bánovce nad Bebravou. Výrazne omladené družstvo vedené skúseným trénerom Richardom Makýšom 
nezískalo v 24 stretnutiach ani bod a zaznamenalo pasívne gólové skóre 446:889. Anulovanú sezónu sme bilancovali s dlhoročným 
kormidelníkom bánovskej hádzanej Richardom Makýšom, ktorý 19. apríla oslávil okrúhle životné jubileum – šesťdesiatiny. Kvôli pandémii 
vírusu COVID-19 sa súťažná sezóna 2019/2020 nedohrala, keď do jej kompletnosti chýbali dve kolá. 

Tréner so svojimi zverenkyňami v bánovskej športovej hale v 14. kole MOL ligy v zápase s Hlohovcom, foto: Radovan Žaťko

Družstvo žien – účastníčky MOL ligy 2019/2020: 
1. Martina Sakalošová, 2. Vanesa Matejíková, 3. Tatiana 
Pavlovská, 5. Ema Žáčiková, 6. Jana Srncová, 7. Magda-
léna Bežová, 8. Zuzana Galková, 9. Alexandra Ráciková, 
12. Alžbeta Bežová, 15. Ivana Michaličková, 16. Darina 
Žemberová, 18. Jana Váňová, 19. Martina Šipláková, 
20. Hana Galková, 26. Petra Pokorná, 29. Zuzana Ada-
meová, 31. Inez Escherová, 44. Veronika Žitňanová, 66. 
Michaela Kucharčík, 73. Hana Žitňanová.
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

 Predá m ba l kónové 
kvety a  zeleninové prie-
sady. Horné Naštice 168. 
Tel. 0917 554 476.
 H ľ ad á m pr ác u – 
u r p a t o v a n i e .  Te l . 
0910 218 201.
 Predám pascu na  líšky. 
Tel. 0949 282 417.
 Výkup parožia. Tel. 
0904 834 937.
 P r e d á m  š t i e p a n é 
drevo voľne  sy pané 
v  dl. 25,33,50 cm. Tel. 
0905 820 699.
 Predám plynovo – 
elektrický sporák s 10 kg 
bombou + regulátor + 
hadica. Tel. 0944 135 126.

INZERCIA

Mestské kultúrne stredisko, knižnica aj redakcia po novom
V  súvislosti s  preventívnymi opat-

reniami Ústredného krízového štábu 
SR zostáva Mestské kultúrne stredisko 
pracovať v  obmedzenom režime a  pre 
verejnosť bude naďalej zatvorené. V prípade 
potreby nám zatelefonujte na 0948 274 743, 
038/7603016 alebo napíšte e-mail na info@
kulturabn.sk, r iaditel@kulturabn.sk. 
Pokiaľ máte zakúpený lístok na akékoľvek 
podujatie, ktoré sa z dôvodov zabezpečenia 
prevencie zrušilo, lístok môžete použiť 

v  náhradnom termíne podujatia. O  všet-
kých aktualitách vás budeme priebežne 
informovať v závislosti od vývoja situácie. 

Od  pondelka 27. apríla je otvorená 
redakcia Bánovských novín a BTV za pod-
mienok stanovených Ústredným krízovým 
štábom SR. Naďalej platí, že jej pracovníci 
sú k dispozícii aj telefonicky alebo mailom 
(BTV: Martin Tuchyňa 0905 367 579, btv@
btv.sk a Bánovské noviny: Alen Borszéková 
0948 602 422, noviny@kulturabn.sk). 

Od  pondelka 27.4. bude otvorené aj 
Informačné centrum na Námestí Ľ. Štúra
za  podmienok stanovených Ústredným 
krízovým štábom SR v pracovných dňoch 
v čase od 9:00 do 13:00 h. K dispozícii je 
telefonický a mailový kontakt: 0948 297 151, 
info@banovecko.eu. 

Mestská knižnica Ľ. Štúra zostáva pre 
verejnosť naďalej zatvorená, odporúča predĺžiť 
si výpožičky prostredníctvom online katalógu 
na www.kulturabn.sk a zároveň oznamuje, že 

za aktuálne obdobie nebude účtovať sankčné 
poplatky. V  prípade potreby je k  dispozícii 
e-mailový kontakt na kniznica@kulturabn.sk. 

Čitatelia môžu využiť ponuku knižných 
búdok, z ktorých si knihy môžu zobrať bez 
povinnosti vrátenia. Knižné búdky sa nachá-
dzajú v mestskom parku, pred nemocnicou 
na ulici Hviezdoslavova a v areáli Základnej 
umeleckej školy na sídlisku Dubnička.

Uvedené obmedzenia platia až do odvo-
lania.  (MsKS)

Linky na 
hygienikov

Nepretržitú č innosť 
majú nasledovné telefónne 
l ink y Úradu verejného 
zdravotníctva a regionálnych 
úradov verejného zdra-
votníctva: Úrad verejného 
zdravotníctva Slovenskej 
republiky – 0917 222  682, 
novykoronavirus@uvzsr.sk, 
Regionálny úrad verejného 
zdravotníctva so sídlom v 
Trenčíne – 0911 763 203, tn.
covid19@uvzsr.sk. Nepretr-
žite je k dispozícii verejnosti 
aj Národné centrum zdravot-
níckych informácií – 0800 
221 234.  (Zdroj: MZ SR)


